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Miljø- og Planlægningsudvalget
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1240 København K

Miljø- og Planlægningsudvalgets formand Steen Gade har i brev af 24. februar 2011, 
på vegne af Anne Grete Holmsgaard (SF) stillet mig følgende spørgsmål 455 alm. 
del, som jeg hermed skal besvare. 

Med venlig hilsen

Lykke Friis

Miljø- og Planlægningsudvalget 2010-11
MPU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 455
Offentligt
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Spørgsmål 455
Hvor stor en del af det kulstof, som er lagret i et træ, går tabt i forbindelse med 
skovningen og under produktionen af møbler, og hvor lang er den typiske levetid for 
møbler i det danske samfund?

Svar
Jeg har spurgt Skov og Landskab ved Københavns Universitet. De oplyser, at der 
ikke findes opgørelser af dette, men at savværkernes skæreudbytte som oftest ligger 
omkring 50%, hvilket betyder, at ca. halvdelen  af træet fraskæres i produktionen. Det 
fraskårne træ sælges til papirproduktion, spånpladeproduktion eller som energitræ. I 
den videre forarbejdning af det savskårne træ fremkommer der også biprodukter, der 
anvendes til energi eller lignende. De oplyser endvidere, at der ikke findes 
oplysninger om danske møblers levetid.


